
Gratis kinderopvang? 

 

In Nederland hebben wij een mooi en volledig kinderopvangsysteem. Er zijn diverse vormen van 

kinderopvang. Met ieder zijn unieke eigenschappen die voldoet aan de wensen en eisen van ouders. 

Een goede kinderopvangvoorziening is noodzakelijk voor een positieve stimulans van 

arbeidsparticipatie. En daarbij hoort ook de keuzevrijheid voor ouders. 

Gastouderopvang is een volwaardige vorm van opvang. Met een enorme flexibiliteit voor ouders in 

de beroepen waarin dat nodig is. Denk aan zorg, onderwijs, politie etc. 

Het kabinet deed met de verkiezingen aan ouders een belofte van gratis kinderopvang. Echter met 

het ontwerpbesluit om de bekostiging van de intensivering van toezicht en handhaving bij de 

gastouderopvang neer te leggen kan deze belofte niet worden nagekomen. Integendeel! Met dit plan 

wordt er een lastenverzwaring voor ouders in de gastouderopvang gerealiseerd.  

Al jaren is de maximum uurvergoeding niet toereikend om de kosten te dekken van de gastouders en 

de gastouderbureaus. Het is uitgesloten dat de gastouders en gastouderbureaus de kosten gaan 

verlagen per 2023. 

Het directe resultaat is dat de ouders deze 15 cent extra gaan betalen voor de opvang voor hun 

kinderen. Met als risico dat ouders zelf thuis blijven om voor de kinderen te zorgen. Immers niet 

overal is een kinderdagverblijf toegankelijk. 

In het ontwerpbesluit wordt er gesproken over het loslaten van de koppeling gewerkte uren. Dit zou 

een belemmering van de arbeidsparticipatie kunnen betekenen voor ouders waarvan de uren 

moeilijk vast te stellen zijn omdat ze flexibele werktijden hebben. Ondanks dat dit een positief effect 

kan hebben, staat het mijn inziens haaks op de lastenverzwaring van de gastouderopvang. We 

hebben het vaak over dezelfde arbeidsgroepen. Daarnaast is het ook niet fair om de kosten van het 

loslaten van de KGU, welke gunstig zijn voor een kleine groep, bij de totale opvang neer te leggen 

terwijl de lastenverzwaring van de gastouderopvang alleen bij de gastouderopvang wordt 

neergelegd. 

Het doel van de intensivering van het toezicht van de gastouderopvang is om de kwaliteit van de 

gastouderopvang te verhogen.  

Belangrijk is om de inspecties eenduidig en kwaliteit verhogend te laten zijn. Het komt nu nog te vaak 

voor dat er grote verschillen in inspecties zijn. Afhankelijk van de regio en de persoon. 

Is het geen beter idee om te investeren in de kwaliteit van de gastouders (en gastouderbureaus) door 

middel van een goed scholing- en kwalificatiesysteem neer te zetten? Dan ben je aan het werk waar 

de kinderen opgevangen worden wat de kwaliteit ten goede zal komen.  

Welkom Kind Friesland is lid van de Brancheorganisatie Kinderopvang en wij onderschrijven de 

bezwaren zoals genoemd in de brief verstuurd d.d. 1-2-2022. Wij zien dat SZW al fors minder uitgeeft 

aan de gastouderopvang ten opzichte van alle voorgaande jaren. Investeringen in de toezicht en 

handhaving voor gastouderopvang kunnen prima hieruit gefinancierd worden. De afgelopen jaren 

hebben SZW en de sectorpartijen toegewerkt naar kwalitatief hoogwaardige gastouderopvang. 

 

Laten we daarmee doorgaan en geen stappen terug zetten. 


